
 

 
 

Jaarverslag 2024 
LTO Noord afdeling Hollands Kroon  
 

 

LTO Noord afdeling Hollands Kroon 
De afdeling Hollands Kroon (momenteel 250 bedrijfsleden LTO Noord + 15 bedrijfsleden KAVB (enkelleden) op 
een totaal van 502 leden) is in januari 2012 opgericht.  
 
Het kenmerk van de gemeente/afdeling: een groot gebied met veel platteland en 22 kleine dorpskernen. Je zou 
kunnen stellen dat het een typisch agrarische gemeente is. Hollands Kroon is de 3e grootste gemeente van 
Nederland met een oppervlakte van 620 vierkante kilometer. De agrarische sector is in al zijn facetten aanwezig: 
akkerbouw, veehouderij (intensief en extensief), glastuinbouw, bloembollen, snijbloemen met in al deze takken de 
verschillen in gewassen en dieren. 
 
Als bestuur behartigen we de belangen van de leden in dit grote en gevarieerde gebied, daarom zijn in het bestuur 
alle sectoren vertegenwoordigd en komen de bestuursleden uit verschillende gebieden binnen de gemeente. 
Daarnaast worden werkgroepen opgericht als er in een gebied van de afdeling iets speelt wat de agrarische sector 
raakt. Een werkgroep bestaat uit 1 of 2 bestuursleden aangevuld met leden uit het gebied waar een desbetreffend 
probleem speelt. Dit heeft als voordeel dat er een hoge dosis gebiedskennis aanwezig is en bovenal extra 
gedrevenheid om tot een goed resultaat te komen.  
 
We gaan er als bestuur voor om voor nu en in de toekomst de agrarische sector goed op de kaart te houden, zodat 
ons mooie landschap agrarisch geaard blijft. 
 
Bestuurssamenstelling 2024 
Wim Mostert Voorzitter 
Edo Bouthoorn Vicevoorzitter, Akkerbouw 
Marjolijn van Diesen Secretaris 
Tom de Wit Penningmeester, Duurzame energie, Gemeentezaken 
Anouk Sturm Afdelingsondersteuning 
Joris de Boer Vollegrondsgroente, Greenport NHN 
Thomas Schenk Melkveehouderij 
Linda Averdijk Melkveehouderij, PR & Imago 
Hans de Wit Water, Bloembollen 
Tineke van Loon PR & Imago 
Matthé van Lierop Bloembollen - KAVB kring Noordelijk Zandgebied 
Maarten Vijn Bloembollen - KAVB kring West-Friesland 
Henk Geerligs Adviseur (afgetreden in 2022, blijft betrokken bij een aantal dossiers) 
 
Bart Hotting/Martijn ten Have Agrarische Jongeren Wieringermeer 
Coen Bink Agrarische Jongeren De Noord 
 
Wim Slingerland heeft in 2024 meegedraaid met het afdelingsbestuur en zal in 2025 worden voorgedragen als 
bestuurslid. 
 
De KAVB-leden in de gemeente Hollands Kroon die vallen onder de KAVB-kring West-Friesland zijn ingedeeld bij 
de LTO Noord-KAVB afdeling Hollands Kroon. Maarten Vijn is voor dit gebied portefeuillehouder Bloembollen. Hij 
behartigt de belangen van de leden met bloembollenteelt en is voor zowel KAVB- als LTO Noord-leden 
contactpersoon. Hij is ook lid van het kringbestuur West-Friesland van de KAVB waar hij eventuele gebiedszaken 
kan inbrengen. 
De overige KAVB-leden in Hollands Kroon die vallen onder de KAVB-kring Noordelijk Zandgebied blijven lid van 
de eigen KAVB-afdeling Anna Paulowna-Breezand. Namens deze KAVB-afdeling en als voorzitter van de KAVB-
kring Noordelijk Zandgebied heeft Matthé van Lierop zitting in het bestuur. 
 
De Agrarische Jongeren Wieringermeer en de Agrarische Jongeren De Noord zijn beiden afgevaardigd in het 
afdelingsbestuur, zij hebben een adviserende rol.  
 
Afdeling met professionele ondersteuning 
Sinds jaren werkt het afdelingsbestuur met afdelingsondersteuning om de belangenbehartiging professioneel vorm 
te kunnen geven. De afdelingsondersteuning ontlast de bestuursleden, zij kunnen vaak onvoldoende tijd vrijmaken 
voor bestuurstaken op de momenten dat dit nodig is. Daarnaast ontbreekt het vaak aan voldoende specifieke 
kennis bij ingewikkelde dossiers.  
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De afdelingsondersteuning werd in 2024 ingevuld door Anouk Sturm, Tineke van Loon en Marjolijn van Diesen. 
Tineke heeft zich, gezamenlijk met andere bestuursleden, o.a. beziggehouden met het uitvoeren/coördineren van 
PR-activiteiten (zomeractie, kerstactie), praatavonden, ledenwerving. Ook bieden zij zo nodig ondersteuning 
richting de werkgroepen van het bestuur. Marjolijn ondersteunt het afdelingsbestuur als secretaris.  
 
Ledenbijeenkomsten 
De volgende ledenbijeenkomsten zijn het afgelopen verslagjaar georganiseerd: 
 

- In januari vonden op 4 locaties praatavonden plaats: 
- Donderdag 8 januari in Middenmeer - Met Jeroen Noot van Greenport Noord-Holland Noord. 
- Dinsdag 8 januari in te Hippolytushoef - Mia Dröge, programmamanager bij provincie Noord-Holland voor 

o.a. PPLG Kop van Noord-Holland, was hierbij aanwezig 
- Woensdag 10 januari in Kreileroord - Jacco Hoogendam, beleidsadviseur Water & Bodem bij LTO Noord was 

deze avond aanwezig. 
- Woensdag 11 januari in ‘t Veld - met Wilco Brouwer de Koning, lid LTO-vakgroep Melkveehouderij. 

- Op 5 maart 2024 werd een praatavond in Breezand gehouden, HHNK (gebiedsbeheerder) was hierbij aanwezig, 
o.a. over de verdringingsreeks bij watertekort. 

- Op 13 maart werd in samenwerking met LTO Noord-KAVB afdeling HLS en Bloembollenstudieclub Niedorp 
e.o. een bloembollenavond georganiseerd in ’t Veld. Deze avond telde mee als officiële kennisavond voor het 
verlengen van de spuitlicentie. 

- De jaarvergadering werd gehouden op donderdag 21 maart 2024 bij Grasdrogerij Hartog in Lambertschaag. 
Na de jaarvergadering vertelde Wilbart de Wit over de grasdrogerij, gevolgd door een rondleiding over het 
bedrijf. 

- Gezamenlijk met de KAVB en de afdelingen HLS en West-Friesland werd op 8 april in Wieringerwerf een avond 
gehouden over de onderwerpen Faunaspot en Rattenbestrijding. 

- Op 14 december konden leden op 4 locaties terecht voor een gesprek met bestuursleden onder het genot van 
koffie/thee met wat lekkers. De leden die hier aanwezig waren konden een heerlijke banketstaaf  mee naar huis 
nemen. 

 
In juli en oktober 2024 is er een nieuwsbrief voor de leden uitgegeven. 
 
Waterzaken 
Ruimtelijke ordening en waterzaken zijn voor de afdeling de ‘core business’. Afgelopen jaar heeft het bestuur (en  
werkgroepen) zich beziggehouden met de volgende zaken: 
 

Aanpak wateroverlast  
Naar aanleiding van de wateroverlast in juni 2021 is er overleg met het hoogheemraadschap (HHNK) opgestart 
over een calamiteitenplan bij wateroverlast. Er zijn hierover regelmatig gesprekken, o.a. over het instellen van 
'lokale crisisnetwerken’ die tijdens wateroverlast, naast de HHNK-crisisbeheersing, kunnen leiden tot een effectief 
optreden in het samen bestrijden van wateroverlastsituaties. Er kunnen vooraf afspraken worden gemaakt, bijv. 
over de inzet van extra pompen en de rolverdeling bij de bestrijding.  
 

Voorjaar 2024 zijn er weer ongekende hoeveelheden regenwater gevallen in Nederland, ook Hollands Kroon kreeg 
te maken met zware regenval, tot wel 100 mm in een etmaal. Er was veel schade aan landerijen en gewassen, veel 
werkzaamheden zijn noodgedwongen weken uitgesteld. 
Het bestuur heeft veel contact gehad met HHNK om het water zo snel mogelijk weg te krijgen. Omdat de regen in 
mei is gevallen, was er nog geen maai en kroosronde geweest, waardoor het afvoeren van het overtollige water 
moeizaam verliep. Ook de knelpunten in het watersysteem werden goed zichtbaar met deze hoeveelheden 
neerslag. Bijv. de staat van onderhoud van duikers en stuwen is hier en daar een probleem. HHNK is bereid de 
knelpunten te helpen oplossen, bijv. door een nieuwe duiker te leveren bij te kleine en verzakte duikers.  
We hebben diverse duikers en stuwen aangemeld bij HHNK die vervangen moeten worden.  
 
Schaderegeling ganzenschade Amstelmeer  
In 2005 is er een Schadeovereenkomst met het hoogheemraadschap afgesproken voor een vergoeding bij 
extra wildschade boven de ‘normale’ wildschade vanuit projecten die worden uitgevoerd door HHNK.  
Deze overeenkomst is nog steeds geldig en de afgelopen jaren vooral van toepassing op schade die voortkomt 
uit de toegenomen ganzenpopulatie in het Amstelmeer als gevolg van het aanleggen van eilandjes.  
We hebben in 2024 geïnventariseerd of er nog behoefte is om schade veroorzaakt door extra ganzen in het 
Amstelmeer te claimen (over de afgelopen 5 jaar). We hebben geen reacties van leden ontvangen dus  kunnen 
concluderen dat van de schadeovereenkomst geen gebruik meer wordt gemaakt. 
 
Wijzigingen in Waterschapsverordening HHNK - laaggelegen gebieden  
Het hoogheemraadschap kwam in oktober naar buiten met wijzigingen in de Waterschapsverordening per  
1 januari 2025. LTO Noord kon het met een aantal wijzigingen niet eens zijn en heeft hierop een zienswijze 
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ingediend. Leden werden opgeroepen ook een zienswijze in te sturen, een voorbeeld zienswijze werd ter 
beschikking gesteld. 
Belangrijkste punt ging om de nieuwe regels voor het ophogen van gronden in de laagste gebieden (de laagste 5 -
10% van het werkgebied van HHNK). Deze regels waren bedoeld om de natuurlijke bufferfunctie van deze 
gronden te beschermen. Dit verandert niets aan de bestemming of het gebruik van de grond. HHNK legt hiermee 
vast dat deze percelen niet zomaar verhoogd mogen worden zonder dat er compensatiemaatregelen worden 
getroffen. Op een kaart waren deze 'laaggelegen gebieden' ingetekend.  
Deze in de verordening beschreven vergunningplicht is onnodig, onevenredig, niet afgestemd met boeren en 
tuinders en belast het individuele eigendom op een onacceptabele wijze.  
In december besloot HHNK het thema laaggelegen gebieden voor nu te verwijderen uit de verordening. 
 
Variantenstudie zoet-zout overgang/Wieringerhoek 
In 2023 is Rijkswaterstaat gestart met een variantenstudie naar een zoet-zoutovergang bij Den Oever 
(voorheen project Wieringerhoek). Het doel van de studie is o.a. het efficiënter afvoeren van verzilt 
IJsselmeerwater naar de Waddenzee om de zoetwatervoorraad beter te beschermen en maatregelen om de 
vismigratie te verbeteren. Zoet water is belangrijk voor de landbouw en voor bepaalde natuurgebieden maar 
ook voorziet het IJsselmeer een groot deel van Nederland van drinkwater (innamepunt Andijk).  
In 2024 zijn bij onderhoudswerkzaamheden zes grote pompen geïnstalleerd bij Den Oever. Deze pompen 
worden ingezet om overtollig zoet water uit het IJsselmeer te pompen als het waterpeil van de Waddenzee te 
hoog staat. Daarnaast wordt er een retourgeul van schutsluis naar de spuisluis aangelegd. Zo wordt zout water 
dat via de schutsluis binnenkom, efficiënt afgevoerd richting de Waddenzee. De realisatievoorbereiding is 
gestart in 2024, de verwachting is dat in 2029 de werkzaamheden afgerond zijn.  
 

In oktober werd duidelijk dat het plan van de heer Kor Buitendijk, een combinatie van de aanleg zonne-atollen 
(met 2,5 miljoen zonnepanelen), een natuureiland en vooroevers tegen de dijk, niet haalbaar is. Klimaatminister 
Sophie Hermans maakte namelijk bekend dat het rijk de noodzakelijke steun niet geeft aan het ambitieuze 
project. LTO Noord betreurt dit niet, we hadden onze bedenkingen al over het plan, vergelijkbaar met de 
problemen die we in het verleden hadden met de Wieringerhoek, namelijk het risico van het ontstaan van kwel 
bij de aanleg, toename overlast muggen en ganzen, zorgen over de stikstofgevoeligheid van planten met de 
ontwikkeling van natuur rondom de eilanden, de negatieve invloed op de zoetwaterbeschikbaarheid van deze 
ontwikkeling in het Amstelmeer, hoe functioneren de hevels.  
 
Watersysteem Wieringerwaard 
Het watersysteem in de polder Wieringerwaard dateert uit de jaren ‘70, en is daarmee alweer meer dan 50 jaar 
oud. Op verzoek van LTO Noord Hollands Kroon heeft HHNK het watersysteem aangepast. Door de warme 
zomers en veel beregeningscapaciteit in de bollen en de uien, kon het systeem de watervraag niet aan.  
Inmiddels is er een nieuwe waterinlaat bij Oudensluis in gebruik en deze functioneert prima, er kan nu veel 
meer water worden ingelaten waardoor het waterpeil in het hoge deel van de polder veel constanter blijft 
gedurende droge perioden. Ook de doorstroming in de polder is aanmerkelijk verbeterd.  
Verder zijn er ook voorbereidingen gestart om de waterinlaat nabij Kolhorn te verbeteren. Er loopt een string 
van 35 duikers langs de Westfriese dijk welke allemaal een te kleine diameter hebben, regelmatig verstopt zijn, 
of te diep in de bagger liggen. Er wordt eerst gestart met het vervangen van 5 duikers om in ieder geval de 
Barsingerweg-sloot van voldoende water te voorzien. 
Dit jaar wordt gestart met de vervanging van het gemaal aan de P. van der Sterre weg.  
 
Verbetering natte infrastructuur Noordkop  
Dit project richt zich op de Amstelmeerboezem tussen de Spuisluis Oostoever bij Den Helder en de 
Stontelerkeersluis bij het IJsselmeer. Doel van het project is een betere vismigratie en visdiversiteit tussen 
Waddenzee, het Noord-Hollandse achterland en het IJsselmeer, en een grotere diversiteit aan leefgebieden. De 
hiervoor te treffen maatregelen zorgen tegelijkertijd voor een toekomstbestendig boezemsysteem . Dit is van 
groot belang voor de toekomst van de landbouw, de economische pijler van de regio. Het project dient dus zowel 
de ecologie als de economie. 
 

Langs de gehele Waddenkust is het ontbreken van geleidelijke zout-zoet-overgangen een belangrijk knelpunt. In 
het project Noordkop lost het hoogheemraadschap dit op door de ontwikkeling van een brakke overgangszone (ca. 
14 ha) met gedempt getijde in het Spuikanaal bij Oostoever. Dit kan alleen als er voldoende grip op het zout is. 
Door realisatie van een gemaal bij Oostoever (oplevering gepland eind 2027), een zoutwaterbarrière ter hoogte 
van Kooijsluis en een automatisch waterbeheersysteem dat zowel op waterkwantiteit als zoutgehalte stuurt, kan in 
het meest westelijke deel van de Amstelmeerboezem meer zoute invloed worden toegelaten en blijft de 
zoetwatervoorziening voor de landbouw geborgd. Zo wordt voorkomen dat de zoetwatervoorziening voor de 
landbouw negatief wordt beïnvloed via de inlaatpunten ten zuiden van het Amstelmeer en bij het 
Amstelmeerkanaal. In juni organiseerde HHNK een informatief webinar over het project. 
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Verder is via modelmatige berekeningen bekeken of een bellenscherm een oplossing zou bieden. Een bellenscherm 
zorgt voor scheiding van zoet en zout water, het zoute water komt omhoog en kan worden afgevoerd. Gebleken is 
dat een bellenscherm niet werkt. 
Wel is het waterschap erachter gekomen dat er een natuurlijke verhoging in het Amstelmeerkanaal zit, deze zorgt 
voor een soort barrière voor het zoute water. Uiteindelijk blijken er dus geen maatregelen nodig. 
In de toekomst worden er extra meetpunten gerealiseerd om het zoutgehalte in de gaten te houden en eventueel 
op te treden. 
 
Gemeentezaken / Ruimtelijke Ordening 
 
Contact met gemeente 
Er is op regelmatige basis contact met medewerkers van het Ondernemersloket van de gemeente en er worden 
vragen over en weer neergelegd bij bestuur en wethouder.  
Overleg is o.a. met de gemeente gevoerd over (ecologisch) bermbeheer, spuitzones, verkeerszaken. 
 
Wegen - bruggen - bermen 
Ook in 2024 hebben de afdelingsbestuurders regelmatig contact gehad met ambtenaren en wethouders over 
het onderhoud van het wegennet. Zo zijn er in het voorjaar van 2024 meerdere gezamenlijke sessies geweest 
met Cumela en de kopgemeenten Hollands Kroon, Den Helder, Texel en Schagen om oplossingen te zoeken 
voor verschillende knelpunten waar landbouwverkeer en fietsroutes elkaar kruisen. Hierbij werd gezocht naar 
opties om de doorstroming van het landbouwverkeer te verbeteren en gelijktijdig de veiligheid van het 
fietsverkeer te waarborgen.  
Daarnaast komt het onderhoud van het bestaande wegennet ook ter sprake in de periodieke overleggen met 
wethouders en ambtenaren. Hierbij geven wij aan waar ruimte is voor verbetering in het onderhoud van 
bijvoorbeeld de bermen. Door onze goede verstandhouding kunnen we begrip oogsten wat betreft het 
bereikbaar blijven van de agrarische bedrijven ten tijde van onderhoud aan de wegen, en wordt er rekening 
gehouden met de drukkere periodes voor het plannen van groot onderhoud zodat de hinder enigszins beperkt 
blijft.  
Helaas is het onderhoud aan de Den Oeverseweg dit najaar wat uitgelopen waardoor de asfalteer -
werkzaamheden uitgesteld moesten worden vanwege de weersomstandigheden. Dit geeft extra lang hinder 
voor de omliggende bedrijven, wat een leermoment is dat dergelijke grote projecten beter niet in het najaar 
gestart kunnen worden. Hier zullen we de gemeente en aannemer bij toekomstige projecten dan ook op wijzen.  
 
Koersdocument agrarische sector 2022-2026 
De gemeente Hollands Kroon heeft een Koersdocument opgesteld voor de agrarische sector in onze 
gemeente voor de komende jaren. LTO Noord is nauw betrokken geweest bij het schrijfproces en ziet in het 
document dat de agrarische sector op waarde wordt geschat en er volop kansen richting toekomst worden 
gegeven. 
De toekomstvisie van de gemeente Hollands Kroon focust zich op vijf verschillende zaken: innovatie, 
watermanagement, samenwerking, ruimtelijke ontwikkeling en duurzaamheid. Modernisering staat centraal. 
Zo wil de gemeente alles faciliteren om de Noordkop, met als centrum de Wieringermeer, koploper te maken 
op het gebied van agrarische innovatie. Aan de andere kant zoekt de gemeente de balans tussen de wensen 
van de agrariërs en het algemeen belang of de belangen van andere groepen. De gemeente wil bijvoorbeeld 
geen harde ondergrens aan de hoeveelheid landbouwgrond verbinden.  
Om uitvoering te geven aan het koersdocument is er een uitvoeringsagenda opgesteld. In deze agenda staan 
alle projecten beschreven waar aan wordt gewerkt binnen de agrarische sector. 
 
Omgevingsvisie 
Vanaf begin 2021 werkt de gemeente aan een nieuwe omgevingsvisie. In dit document komt te staan hoe onze 
leefomgeving er in 2040 uitziet. Het plan is om rond de zomer 2025 een eerste concept  voor te leggen. In 
oktober/november 2025 wordt de omgevingsvisie voor vaststelling aan de gemeenteraad aangeboden.  
Er zijn in 2021 al bijeenkomsten georganiseerd, deze zijn ook vanuit het afdelingsbestuur bijgewoond. Met de 
omgevingsvisie speelt de gemeente ook in op ontwikkelingen zoals klimaatverandering, het gebruik van duurzame 
energie en bevolkingsgroei. Het Koersdocument waarop wij uitgebreid onze input hebben geleverd wordt ook als 
bouwsteen gebruikt voor de nieuwe omgevingsvisie.  
In 2025 vinden opnieuw verschillende bijeenkomsten plaats over de omgevingsvisie. Vanuit het afdelingsbestuur 
wordt input geleverd in dit participatietraject. 
 
Spuitvrije zone   
Uit jurisprudentie blijkt dat een afstand van 50 meter in het algemeen als acceptabel wordt beschouwd ten aanzien 
van de relatie gebruik gewasbeschermingsmiddelen/gevoelige functies. De 50 meter spuitvrije zone gaat ten koste 
van bouwgrond, de agrariër zit er meestal al. Bouwen wordt dan heel onaantrekkelijk. Het gaat om 50 meter vanaf 
de erfgrens. De eis dateert al van een uitspraak van 20 jaar geleden waar nog steeds aan wordt vastgehouden.  
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Het uitgangspunt van LTO Noord is een zo klein mogelijke zone. De afdeling wilde komen tot afspraken met de 
gemeente, ook voor toekomstige aanvragen/projecten. Het is een landelijk probleem. In de verschillende P10 -
gemeenten (grootste plattelandsgemeenten) wordt er verschillend mee omgegaan.  
Overleg tussen gemeente Hollands Kroon en LTO Noord heeft opgeleverd dat het college een memo heeft 
vastgesteld met werkbare afspraken om zo bestaande gevallen vlot te trekken en toekomstige ontwikkelingen niet 
onnodig op te houden. Ook moet op deze manier de willekeur van de gemeente een halt toe zijn geroepen.  
 
Samenwerking met Greenport Noord-Holland Noord en Microsoft - agrarische innovatieve projecten 
LTO Noord afdeling Hollands Kroon gaat een langdurige samenwerking aan met Greenport NHN en Microsoft. 
Daarnaast zullen BO Akkerbouw, KAVB, ZuivelNL en de Agrarische Jongeren Wieringermeer ook betrokken 
worden. Doel is het stimuleren en ontwikkelen van ‘boer gedreven’ innovaties in de agrarische sector. 
We zoeken nadrukkelijk de samenwerking met andere partijen binnen en buiten onze gemeente. We willen 
bovendien dat deze ontwikkelingen in de volle breedte gaan landen op de boerenerven.  
 

Microsoft zal gedurende een periode van 12 jaar een bedrag van € 1 miljoen per jaar gaan investeren in de 
samenwerking en zal waar mogelijk ook eigen deskundigheid beschikbaar stellen. Met de kennis en expertise 
binnen de Greenport NHN hopen we dit bedrag te verveelvoudigen m.b.v. fondsen die elders op de plank 
liggen. De Greenport krijgt daarnaast een rol in het opzetten en faciliteren van de projecten, zoals zij dit nu ook 
al doet. 
 

Er wordt een ‘Project board’ ingericht die verantwoordelijk is voor het bestemmen van de gelden. Deze board 
bestaat uit 7 personen waarvan LTO Noord Hollands Kroon er 3 mag invullen. De overige deelnemende 
partijen krijgen allemaal 1 zetel (Greenport NHN, BO Akkerbouw, KAVB en ZuivelNL). Verder is bepaald dat 
minimaal 4 van de 7 zetels bezet worden door ‘boeren’ om te garanderen dat de innovaties ook daadwerkelijk 
op onze erven gaan landen. Daar bestaat sowieso overigens weinig twijfel over omdat de overige 
deelnemende partijen onze belangen al vertegenwoordigen. 
 

Wat voor projecten kunnen we verwachten? Dat zal bepaald worden door wat de praktijk wil. Het zal 
waarschijnlijk een mix worden van zaken die agrariërs op dit moment bezighouden en zaken die op langere 
termijn spelen. Het ligt voor de hand dat in ieder geval ‘water’ een belangrijk onderwerp zal zijn. Denk aan 
projecten rondom tekort aan zoet water maar veel actueler: wat doen we bij een overvloed aan water?  Hoe 
kunnen we ervoor zorgen dat bij clusterbuien het water zo snel mogelijk onze polder uit is? Anderzijds zullen 
we ongetwijfeld ook aan de slag gaan met nieuwe technieken op het gebied van precisielandbouw, 
robotisering, data en AI. Maar denk bijvoorbeeld ook aan de mogelijkheid van het trainen en opleiden van u en 
uw medewerkers, het delen van kennis en het investeren in verbinding met de maatschappij.  
 
Huisvesting buitenlandse seizoenarbeiders  
LTO Noord heeft de Noordkopgemeenten verzocht samen na te denken over herijking van het ruimtelijk beleid 
voor huisvesting van arbeidsmigranten. Ook is nadrukkelijk verzocht om uniform beleid in de gemeenten Den 
Helder, Hollands Kroon, Schagen en Heerhugowaard om een gelijk speelveld en duidelijkheid te scheppen voor de 
huisvesting van arbeidsmigranten in het landelijk gebied. Nieuwe inzichten in de kwalitatieve en kwantitatieve 
vraag naar huisvesting van arbeidsmigranten geven aan dat het huisvestingsvraagstuk nog altijd actueel is. De 
komende jaren zal de vraag naar huisvesting, ook ten behoeve van de agrarische sector, blijven toenemen.  
Het afdelingsbestuur is voor een ruimhartig huisvestingsbeleid; kleinschalig en/of grootschaliger, tijdelijk en/of 
permanent alles naar gelang de behoefte en met een voorkeur voor huisvesting op de bedrijven of in de nabije 
omgeving daarvan. Bijvoorbeeld in vrijkomende agrarische bebouwing. Daar waar nodig maatwerk, mede met het 
oog de specifieke omstandigheden van onderneming en omgeving. LTO Noord zit als partij steeds aan tafel over 
het huisvestingsbeleid. 
 

In Hollands Kroon is logies in woningen niet langer toegestaan. Ook wordt ingezet op grootschaligere logies aan 
de randen van kernen. Logiesfuncties voor maximaal 40 tijdelijke werknemers bij een agrarisch bedrijf zijn 
mogelijk onder een aantal voorwaarden. Het is belangrijk om huisvestingsplannen tijdig in te dienen zodat er 
voldoende ruimte is om de benodigde procedures te doorlopen en de huisvesting dus op tijd in gebruik kan 
worden genomen.  
 
Flora en fauna  
 
Ganzenbeheerplan  
Er is in 2021 een ganzenbeheerplan aangenomen door Gedeputeerde Staten van Noord-Holland voor de 
periode 2021-2024. Het huidige beheerplan is verlengd tot en met 13 september 2025. In de tussentijd wordt 
samen met de FBE’s Utrecht, Zuid-Holland, Zeeland en Flevoland gewerkt aan een interprovinciaal 
faunabeheerplan Ganzen 2024-2030. 
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Het plan geeft - ondanks het niet aanpassen van de winterrust - ook mogelijkheden om beheer en 
schadebestrijding van ganzen te verbeteren. Er worden 5 regionale beheerteams ingezet, vooral voor het 
uitvoeren van populatiebeheer in de natuurgebieden met een focus op het voorjaar (afschot en ruivangsten).  
Goed nieuws is dat o.a. door inzet van LTO Noord in het coalitieakkoord Noord-Holland is opgenomen dat het 
eigen risico voor ganzenschade weer wordt teruggebracht naar 5%. 
 
FaunaSpot  
FaunaSpot is het registratiesysteem voor faunabeheer in Noord-Holland. FaunaSpot is een app op de mobiele 
telefoon (t.z.t. ook tablet) waarmee agrariërs en jagers faunabeheer-activiteiten eenvoudig en snel registreren: 
preventieve maatregelen, verjaging, afschot en nestbehandeling.  
Betrouwbare data zijn belangrijk voor de onderbouwing van faunabeheerplannen en de uitvoering daarvan.   
Daarmee kan worden aangetoond wanneer preventieve maatregelen onvoldoende werken en er een andere 
vorm van beheer noodzakelijk is om schade te voorkomen. FaunaSpot is een goede manier om die 
betrouwbare data te vergaren.  
De FBE heeft gesprekken gevoerd met onder meer grondgebruikers en jagers over verbeteringen van 
FaunaSpot. Naar aanleiding van de gesprekken is het FaunaSpot-dashboard in 2024 geheel vernieuwd. Er is 
daarbij zoveel mogelijk rekening gehouden met de wensen van gebruikers: meer overzicht, het onderling 
kunnen delen van data en meer gemak bij het verzamelen van data ten behoeve van het aantonen van 
adequaat gebruik. 
 
Duurzame Energie  
Nederland is opgedeeld in 30 energie-regio’s. Elke gemeente, provincie en waterschap werkt binnen deze 
regio’s samen met stakeholders aan een Regionale Energiestrategie (RES). De RES is een instrument om 
gezamenlijk te komen tot keuzes voor de opwekking van duurzame elektriciteit, de warmtetransitie in de 
gebouwde omgeving en de daarvoor benodigde opslag en energie-infrastructuur. Gemeenteraden, Provinciale 
Staten en het Algemeen Bestuur van het waterschap stellen uiteindelijk de RES vast.  
 

In 2019 is de eerste versie, de RES 1.0, opgesteld. In 2024 is de Herijking RES opgesteld. Deze herijking gaat 
over wijzigingen in de zoekgebieden, welke zoekgebieden er zijn afgevallen en bijgekomen, en wat het effect 
van die wijzigingen is op de opwekcijfers.  
 

De 17 gemeenten in Noord-Holland Noord werken samen met de provincie Noord-Holland en het 
hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier aan de uitvoering van de RES. Voor de regio Noord-Holland 
Noord is het doel om 3,6 TWh aan hernieuwbare elektriciteit op te wekken in 2030. Uiteindelijk moet in 2050 
alle elektriciteit duurzaam opgewekt zijn. 
 

LTO Noord hanteert als uitgangspunt dat de energietransitie perspectief moet opleveren voor de agrarische 
bedrijven, dit kan zowel door vermindering van het reële gebruik van energie als door marktkansen. De 
maatschappij eist steeds meer duurzaam geteelde producten.  
Levering van energie en dan vooral stroom aan derden wordt sterk bemoeilijkt door de beperkte capaciteit van 
het hoofdnet. Vergroting van het net wordt voortvarend opgepakt door Liander maar pas na 2030 – en op 
sommige plaatsen in 2035 – is weer extra aansluitcapaciteit beschikbaar. Naast zonnepanelen, op daken en niet 
op onze gronden, wordt gedacht aan de mogelijkheden van kleine windmolens. Deze hebben een capaciteit van 
tussen de 40.000 en 60.000 kWh en kunnen in een aantal gevallen een mooie aanvulling zijn op het 
bedrijfsgebruik. 
 

De Rijksoverheid zet sterk in op wind op zee. De komende jaren worden grote windparken op de Noordzee 
gebouwd. Indirect krijgen we daar als sector mee te maken, door uitbreiding van het onder- en bovengrondse 
hoogspanningsnet. 
 
Kleine windmolens 
Veel bedrijven hebben interesse om een kleine windmolen te plaatsen, om in combinatie met zonnepanelen 
energieneutraal te worden. We hebben er regelmatig op aangedrongen om dit mogelijk te maken in de 
gemeente. Eind 2024 legde het College een voorstel voor aan de gemeenteraad om kleine windmolens onder 
voorwaarden mogelijk te maken bij agrariërs in het buitengebied. Het beleid voorziet in mogelijkheden voor 
plaatsing van kleine windturbines met een maximale ashoogte van vijftien meter op agrarische bouwvlakken 
met een oppervlakte van minimaal een hectare. Het concept beleidskader is ondertussen vrijgegeven, LTO 
Noord heeft hierop een reactie gestuurd waarin o.a. aandacht is gevraagd voor regels m.b.t. plaatsing 
op/binnen bouwperceel, landelijke inpassing, uitsluiting gebieden Beschermd Landschap.  
Ook organiseerde de gemeente een voorlichtingsavond in De Meerbaak voor burgers en bedrijven.   
De gemeente gaat nu alle opmerkingen en zienswijzen inventariseren en een advies geven onder welke 
voorwaarden kleine windmolens geplaatst mogen worden. Wordt vervolgd. 
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Pacht - gewijzigde regio-indeling 
De gemeenten Wieringen en Wieringermeer vielen jarenlang onder de pachtregio IJsselmeerpolders. De 
pachtprijzen in deze regio zijn hoger dan elders in het land vanwege de hogere opbrengsten die boeren op deze 
gronden zouden kunnen behalen. LTO Noord Hollands Kroon vond dit niet terecht, de opbrengsten die in de 
Noordoost- en Flevopolder worden behaald liggen veel hoger dan de opbrengsten in onze gemeente. De 
intensieve lobby bij het ministerie van Economische Zaken is al in 2010 gestart en heeft uiteindelijk in 2013 succes 
opgeleverd. Per 1 januari 2014 is de hele gemeente Hollands Kroon ingedeeld bij Westelijk Holland. De nieuwe 
indeling in de pachtregio zorgt vanaf 2016 voor financieel voordeel, de inspanningen van LTO Noord Hollands 
Kroon zijn dus niet voor niets geweest. 
 
Agrarische Jongeren  
De Agrarische Jongeren zijn vertegenwoordigd in het afdelingsbestuur, op die manier blijven zij goed op de hoogte 
van wat er in het gebied speelt. Geprobeerd wordt om de drempel van jongeren naar LTO Noord-lidmaatschap te 
verlagen en zo een betere doorstroming te creëren. De Agrarische Jongeren Wieringermeer en de Agrarische 
Jongeren De Noord zijn beiden afgevaardigd in het afdelingsbestuur. 
 
Agrarische Jongeren Wieringermeer is een vereniging van jongeren met een agrarische (vooral akkerbouw)  
achtergrond (16/35 jaar) met 130 leden en 70 donateurs. Het bestuur bestaat uit 8 personen met een 
bestuurstermijn van 5 jaar. Naast verschillende ledenavonden organiseerde de AJW in 2024 de tweejaarlijkse 
Trekkertrek met Pinksteren. 
Agrarische Jongeren De Noord is een vereniging van jongeren met een agrarische (vooral veehouderij)  achtergrond 
(16/35 jaar) met 120 leden. Het bestuur bestaat uit 8 personen met een bestuurstermijn van 5 jaar.  
Er worden 4 tot 5 avonden per jaar georganiseerd voor de leden en een excursie.   
 
 

Verslag PR-activiteiten 2024 
 
We staan als een blok achter onze sector. LTO Noord is een trotse, professionele, daadkrachtige partij en daarmee 
een gesprekspartner waar niet omheen gegaan kan worden. 
Vanaf 2017 is deze missie de insteek achter onze PR-activiteiten. En met groot succes. Onze mening wordt 
gevraagd door allerlei partijen binnen en buiten de gemeente waarmee de agrarische sector zichzelf steeds 
krachtig kan profileren. Niet alles lukt, zeker niet wanneer je zo hoog inzet als wij dat doen. Maar van een gewone 
LTO Noord-afdeling hebben wij de stap gemaakt naar Agrarische Hoofdstad van Nederland, een term die stevig 
verankerd is binnen de gemeente. 
 
In 2024 zijn de volgende PR-activiteiten ontwikkeld door onze afdeling: 
 
Tulpenbroei 
Alweer voor het 7e jaar sponsoren we het Tulpenbroei-project. Dit is een prachtig project, opgezet door onder 
meer Triflor en omliggende bedrijven, waarbij 1000 kinderen een potje tulpen krijgen en deze met de hele klas  
proberen op te broeien. Tijdens de officiële prijsuitreiking wordt per school bekend gemaakt wie er met de grote 
beker naar huis mag. Allemaal tulpenbroeiertjes in spé.  
 
Soeptour 
Op een prachtige oogstdag op 21 september hebben wij in samenwerking met Stichting Sport en Welzijn tijdens 
de Pretweek een soeptour georganiseerd. 200 enthousiaste fietsers fietsen een rondje van 30 kilometer in de 
voormalige Wieringermeer. Onderweg kwamen ze langs een 5-tal diverse bedrijven - een veehouderij, 
vollegrondsgroenteteler, pootgoedteler, lelieteler en buxuskweker - waar ze op het bedrijf mochten kijken en een 
ingrediënt ontvingen voor de heerlijke tomatensoep die ze aan het einde ook mochten proeven.  
 
Boeren en tuinders pakken uit in de zomer  
Eén van de drie landelijke collectieve PR-acties vanuit LTO Noord waar alle afdelingen voor uitgenodigd 
worden om mee te doen is ‘Boeren en tuinders pakken uit in de zomer’. Op de boerenerven werden 
verschillende kleine activiteiten georganiseerd door de hele zomerperiode heen. Dit wordt via de 
websitepagina www.boerenentuinderspakkenuit.nl gepromoot, deze pagina is bijna 70.000 keer bekeken. 
Om deze actie onder de aandacht te brengen werden er in Anna Paulowna en Wieringerwerf appels en flyers 
uitgedeeld door een aantal vrijwilligers. Een mooie gelegenheid om met de mensen in gesprek te gaan. 
 
Onze afdeling organiseerde ook een activiteit in de zomerperiode. Zo stonden wij op de bloedhete 
Boerenversmarkt in Middenmeer op 8-9 september, waar we samen met de KAVB een stand deelden.  
Bezoekers konden meedoen met verschillende prijsvragen.  

http://www.boerenentuinderspakkenuit.nl/
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De KAVB had bijvoorbeeld een grote vaas staan waarin verschillende soorten bollen zaten met de vraag aan 
het publiek welke soorten dit waren en hoeveel bollen er totaal in zaten. 
LTO Noord had een kraam gemaakt met verschillende soorten groenten met de vraag in welk seizoen deze 
groenten geteeld worden in Nederland. Een 20-tal prijswinnaars werden uitgenodigd voor een rondleiding op 
een melkveehouderij- of akkerbouwbedrijf. 
 
Boeren Burendag 
Dit jaar hebben we voor de derde keer een Boeren Burendag georganiseerd, de agrarische versie van Burendag.  
De 2de van de 3 collectieve PR-acties vanuit LTO Noord waar alle leden aan mee kunnen doen. Deze dag vormde 
een mooie gelegenheid om op een laagdrempelige manier de buren uit te nodigen op het bedrijf, in gesprek te 
gaan en het bedrijf te laten zien. Via LTO Noord konden leden een pakket aanvragen  met daarin decoratie-
materiaal, cakemix, koffie en informatiemateriaal. Een groep van 10 bedrijven uit onze afdeling deed mee.  
Wie weet doet u volgend jaar ook mee. 
 
Modder op de weg - Toon begrip, raak niet in de slip 
Deze voorlichtingscampagne organiseerden we samen met gemeente Hollands Kroon en is bedoeld voor zowel 
inwoners van onze gemeente als voor onze ondernemers. De campagne richt zich op zowel voorlichting als het 
kweken van begrip voor de situatie. Er werden informatieborden geplaatst en een online campagne gehouden. 
Tijdens het evenement Frietrooien bij Leven van de Wind op 5 oktober werd speciaal een modder-op-de-weg 
verkeersplein ingericht waar kinderen omringd door (stilstaande) grote trekkers en machines met skeltertjes en 
trekkertjes konden spelen. De wethouders van landbouw, Robert Leever, en wegen, Mark Versteeg, waren 
uitgenodigd om samen het hun gezin een emmer aardappels te oogsten. Het leuke was dat de oogst ook 
daadwerkelijk bezig was en het publiek dus kon zien hoe dat werkt. Ook was er dit jaar een prijsvraag voor de 
ouders waarbij ze een ANWB-slipcursus konden winnen.  
 
Boeren en tuinders pakken uit - Kerst Drive Through 
De 3de in rij van de 3 collectieve PR-acties vanuit LTO Noord waar alle afdelingen aan mee kunnen doen.  
Eén grote promo-tocht voor de agrarische sector vond dit jaar plaats op 21 december. Via de website 
www.agrarischehoofdstad.nl konden bezoekers zien welke 28 bedrijven er meededen aan deze actie , men kon zelf 
een route bepalen langs deelnemende bedrijven en eventueel daar de producten te kopen die te koop werden 
aangeboden. Wat we dit jaar zagen was dat kleinere ondernemers een plek vonden bij de grotere bedrijven. Zo 
ontstonden kleine kerstmarktjes. Het aantal fysieke bezoekers over het geheel is lastig in te schatten omdat er 
geen vaste routes werden verkocht. Maar geschat is dat er zo’n 4 .000 mensen op de been waren. 
 
Verlichte trekkeroptocht 
Op 22 december hebben we voor de derde maal in samenwerking met de agrarische jongeren een prachtige 
optocht met verlichte trekkers door de vier dorpen van de Wieringermeer georganiseerd. Met zo’n 120 trekkers 
was het een mooie stoet. Met ongelofelijk veel publiek langs de wegen en in de dorpen een pracht-evenement. 
Traditiegetrouw werd er afgesloten bij Leven van de Wind waar het een uitdaging was om alle trekkers te 
parkeren om even met elkaar af te sluiten. 
 

http://www.agrarischehoofdstad.nl/

